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ثبت نام مردان مجرد بالای ۲۳ سال در نهضت ملی 
مسکن از ۲۰ دی 

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی از آغاز ثبت نام مردان مجرد بالای ۲۳ 
سال در بیش از ۷۰۰ شهر از ۲۰ دی ماه و برنامه ریزی برای افزایش شهرهای ثبت نام طرح 

نهضت ملی مسکن خبر داد.
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، »محمود محمودزاده « با اعلام جزئیات  ثبت نام مجردان 
و پالایش های ثبت نام های طرح نهضت ملی مس��کن که از ۲۸ مهرماه آغاز ش��ده اس��ت، گفت: 
طبق تازه ترین آمار بیش از ۲ میلیون و ۴۷۹ هزار نفر در سامانه ثبت نام کرده اند. معاون مسکن 
و ساختمان با تاکید بر اینکه مهلت ثبت نام برای همه متقاضیان به غیر از مردان مجرد بالای ۲۳ 
سال سن شب گذشته به پایان رسید، افزود: دوشنبه ۲۰ دی ماه سامانه نهضت ملی مسکن برای 
مردان مجرد بالای ۲۳ س��ال باز می شود. محمودزاده گفت: البته ثبت نام مجردان مرد بالای ۲۳ 
سال شرایطی دارد که اول هفته آتی اعلام خواهد شد و این دسته از متقاضیان باید به آن توجه 
داشته باشند. وی ادامه داد: ثبت نام مردان مجرد بالای ۲۳ سال سن در شهرهایی که باز شده انجام 
می شود و برنامه ریزی شده تا در شهرهایی دیگری که تامین زمین در حال انجام است به زودی 
ثبت نام انجام شود که جزییات آن به محض فراهم شدن شرایط اعلام خواهد شد. اخبار ثبت نام 
مسکن حکایت از این دارد که مجردها به شرط تنظیم تعهدنامه محضری برای ارایه عقدنامه در 
هنگام واگذاری واحد مسکونی، می توانند در طرح نهضت ملی مسکن ثبت نام کنند و چنانچه هنگام 

واگذاری به تعهد ازدواج عمل نکنند، قرارداد فاقد اعتبار می شود.

 فرش ایرانی در حال رفتن به ترکیه!
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف با بیان اینکه سالانه ۵۰۰ تن ابریشم وارد 
می کنیم، گفت: با وجود آنکه بزرگترین طراحان فرش دستباف متعلق به ایران است، اما 

آنها به دلیل عدم حمایت در حال رفتن به ترکیه هستند.
عبدالله بهرامی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: زمانی بزرگترین صادر کننده پشم و ابریشم جهان 
بودیم ولی امروز به واردات آن روی آورده ایم، به نحوی که سالانه ۵۰۰ تن ابریشم وارد می کنیم. 
وی با اشاره به قطب های تامین مواد اولیه فرش در کشور، گفت:حدود ۶۰ میلیون رأس گوسفند 
داریم که می توانیم به شرطی که فراوری شود با آن تولید پشم داخلی و صنعت نساجی را متحول 
کنیم. به گفته بهرامی، اگر روی فراوری پش��م داخلی سرمایه گذاری انجام گیرد نیازی به واردات 
مواد اولیه فرش نداریم. مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف در عین حال تصریح کرد: 
بزرگترین طراحان فرش دستباف را در ایران داریم ولی همه آنها در حال رفتن به ترکیه هستند 
چون حمایت نمی شوند. وی افزود: وقتی جایگاهی برای فرش در نظر نگیریم کم کم متخصصان و 
طراحان این بخش به جایی می روند که به صنعت فرش بها بدهند. بهرامی همچنین درباره مصوبه 
تعهد ارزی بانک مرکزی که پیش از این بارها معافیت فرش دستباف از آن را خواستار شده بود، 
گفت:متاسفانه این مصوبه مثل سه سال قبل هنوز هم در حال اجرا است، هر چه مکاتبه و نامه 
نگاری کردیم پاسخی داده نشد و همچنان پیگیر معافیت فرش دستباف از تعهد ارزی هستیم. 
مدیرعامل اتحادیه فرش دستباف در پایان بر لزوم حمایت قالیبافان و بافندگان فرش تاکید کرد و 
گفت: درآمد حاصل از فرش دستباف برای قالیبافان  اهمیت زیادی دارد چون در سبد معیشت و 

کاهش هزینه های زندگی، امنیت اجتماعی و امنیت شغلی آنها اثرگذار است.

 کمک ۴۵ میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان 
به ۳ استان سیل زده

رئیس بنیاد مس�تضعفان در تماس تلفنی با استانداران فارس، سیستان و بلوچستان و 
هرمزگان، از تخصیص کمک ۱۵ میلیارد تومانی به هریک از این استان ها به منظور جبران 

بخشی از خسارت وارده به لوازم خانگی و منازل آسیب دیده از سیل خبر داد.
به گزارش روز چهارش��نبه ایرنا از روابط عمومی بنیاد مس��تضعفان، به دنبال وقوع س��یل 
اخیر در سه استان جنوبی و شرقی کشور، رئیس بنیاد مستضعفان به منظور کمک به اهالی 
آس��یب دیده این استان ها دس��توراتی صادر کرد. »س��ید پرویز فتاح« در تماس های تلفنی 
جداگانه با استانداران فارس، سیستان و بلوچستان و هرمزگان، با تاکید بر کمک رسانی بنیاد 
مس��تضعفان برای جبران بخشی از خس��ارات وارده به مردم این استان ها، از اختصاص مبلغ 
۱۵ میلیارد تومان به هریک از این اس��تان ها به منظور جبران بخش��ی از خس��ارت وارده به 
لوازم خانگی آس��یب دیده در جریان س��یل اخیر این سه استان خبر داد.  برپایه این گزارش، 
فتاح همچنین بر تامین سیمان رایگان برای بازسازی مناطق آسیب دیده از سیل اخیر توسط 
بنیاد مستضعفان تاکید کرد. به گزارش ایرنا، بارش های اخیر در سه استان فارس، سیستان 
و بلوچستان و هرمزگان، موجب آب گرفتگی منازل برخی از روستاهای این استان ها و آسیب 

به بخشی از زیرساخت های مناطق سیل زده شده است.

عص�رآزادی / س�رویس اقتص�ادی - محم�د 
بناروانی:در نشس�ت خانه صنعت�کاران ایران با 
رئیس کمیس�یون کش�اورزی مجلس ش�ورای 
اسلامی، شهرس�تان داراب در استان فارس به 
عنوان مرکز تحول در حوزه کش�اورزی کش�ور 
انتخاب و مقرر شد تا طرح کارشناسی در حوزه 
صنعتی و کشاورزی خانه صنعتکاران به صورت 

پایلوت در این شهرستان اجرایی شود.
به گزارش عص��رآزادی آنلاین، این نشس��ت که با 
هدف ایجاد کرسی مش��ورتی و معرفی طرح آمایش 
کش��اورزی و صنعت��ی و ل��زوم توجه ب��ه پایانه های 
صادراتی و رفع مشکلات و تجهیز در این بخش برگزار 
شد، پیش��نهادات و نقطه نظرات کارشناسی اعضای 
خانه صنعت��کاران ایران در ح��وزه مباحث تخصصی 
کشاورزی و صنایع تبدیلی و تکمیلی و موانع موجود 
در این بخش با رئیس کمیس��یون کشاورزی مجلس، 

ارائه و مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی، 
کش��اورزی و امنیت غذایی را از مس��ائل اساسی هر 
کش��وری دانس��ت و با توجه به ظرفیت ها و قابلیت 
های موجود در حوزه کش��اورزی و صنایع تبدیلی در 
کش��ور اعلام آمادگی کرد که کمیس��یون کشاورزی 
مجلس ب��ه کمک دس��تگاه های متول��ی در وزارت 
جهاد کشاورزی و دریافت نقطه نظرات و راهکارهای 
فعالان و کارشناسان خانه صنعتکاران ایران در حوزه 
کشاورزی و صنایع تبدیلی به عنوان یکی از نیازهای 
جدی کش��ور ب��ه طور گس��ترده به موض��وع صنایع 
تبدیلی در بخش کشاورزی ورود کند و از طرح های 

توسعه ای در این بخش حمایت کنند.
محمد جواد عس��گری در این نشست که به دعوت 
خان��ه صنعتکاران ایران برگزار ش��د، اظهار داش��ت: 
امنیت غذایی هر کشوری به موضوع امنیت ملی گره 
خورده اس��ت و چنانچه هر کشوری نتواند در شرایط 
کنونی نی��از غذایی خود را تامین کند قطعا در حوزه 

های مختلف آسیب خواهد دید.
وی با تاکید بر اهمیت حوزه فروش و صنایع تبدیلی 
و انبارداری در حوزه کشاورزی و ضرورت تدبیر جدی 
در این بخش ها، تصریح کرد: کمیس��یون کشاورزی 
آمادگ��ی دارد ت��ا در حوزه صنای��ع تبدیلی از طریق 

اعتبارات بانک��ی و همچنین بودجه س��ال ۱۴۰۱ از 
ای��ن صنعت حمایت کند و با افزایش میزان اعتبارات 
بانکی از ۱۵ به ۲۰ درصد، بتوان گامی مهم در توسعه 
محصولات کشاورزی و صنایع تبدیلی برداشته شود.

نماین��ده مردم داراب و زرین دش��ت، ب��ا اعلام راه 
اندازی س��امانه ای با هدف تعیین ظرفیت ها و سطح 
زیر کشت محصولات کشاورزی مناطق مختلف کشور، 
اصلاح الگوی کش��ت محصولات و تخصیص اعتبار به 
این بخش را از موضوعات مهم در بودجه سال جاری 
عن��وان کرد و گفت: اعتبارات س��ال ۱۴۰۰ در حوزه 
جهاد کشاورزی از ابتدای شکل گیری انقلاب اسلامی 

بی سابقه و منحصر به فرد بوده است
راه ان�دازی اولین مرکز ف�ن آوری محصولات 

کشاورزی در جیرفت
همچنین، س��ید علیرضا بنی هاش��می رئیس خانه 
صنعتکاران ایران، در این نشست با اشاره به پیشرفت 
صنعت کش��اورزی در دنیا و لزوم تحول کش��اورزی 
در ایران گفت: به رغم پیش��رفت های صورت گرفته 
در صنع��ت کش��اورزی دنیا، تلفیق کش��ت مدرن و 
تکنولوژی کش��اورزی در ایران بسیار کمرنگ است و 
همچنان در بس��یاری از شهرهای ایران کشاورزی به 

روش های سنتی اداره می شود.

وی تداوم مدیری��ت دولتی را از جمله دلایل عقب 
ماندگ��ی در صنع��ت کش��اورزی ایران دانس��ت و با 
اش��اره به اهمیت توجه ب��ه صنایع تبدیلی و تکمیلی 
و انب��ارداری در این صنعت بیان کرد: محوریت دولت 
در صنعت کش��اورزی و عدم توجه به مدیریت بخش 
خصوصی در آن، از جمله دلایل عقب ماندگی صنعت 
کش��اورزی در ایران و کم توجهی به موضوعاتی چون 

صنایع تبدیلی و تکمیلی شده است.
بنی هاش��می ب��ه ورود خانه صنعت��کاران ایران به 
مباح��ث صنایع تبدیل��ی و تکمیلی و انب��ارداری به 
عن��وان یک��ی از مؤثر تری��ن راهکارها ب��رای کاهش 
حجم ضایعات کشاورزی، ایجاد ارزش افزوده و ایجاد 
کس��ب و کارهای پربازده خبر داد و تاکید کرد: خانه 
صنعتکاران ایران طرح آمایش کشوری را با محوریت 
صنعت کشاورزی در تمامی استان ها آغاز کرده است 
و در این طرح، شهر جیرفت به عنوان یکی از مراکزی 
که صنایع تبدیلی در آن الزامی اس��ت، انتخاب شده 
اس��ت و پیش بینی می شود ظرف دو ماه آینده این 
مجموعه صنعتی برای فن آوری محصولات کشاورزی 

افتتاح شود.
کشت قهوه و گیاه پاپایا در شهرستان داراب

در ادامه، س��ید محمد موس��وی رئیس هیات امنا 

خان��ه صنعت��کاران ایران، گف��ت: با حمای��ت و ارائه 
راهکارهای خانه صنعتکاران ایران، گیاه قهوه و پاپایا 

در شهرستان داراب، کشت و به ثمر رسیده است.
به گفته وی، تاکنون کش��ت قه��وه در ایران به این 
ش��کل صورت نگرفته است و برای اولین بار است که 
با حمایت و همراهی خانه صنعتکاران ایران و سرمایه 
گذاری کشاورزان منطقه داراب، کشت قهوه در استان 

فارس آغاز و به ثمر می رسد.
رئیس هیات امنا خانه صنعتکاران ایران در ادامه با 
توجه به آمادگی منطقه جنوب ایران به لحاظ اقلیمی 
برای کش��ت قهوه اظهار کرد: در حال حاضر برداشت 
قهوه محدود اس��ت اما ظرف یکی دو س��ال آینده با 
توجه به آمادگی منطقه جنوب کشور، شاهد کشت و 

برداشت فراوان قهوه در ایران خواهیم بود.
موسوی با توجه به حمایت جدی رئیس کمیسیون 
کشاورزی از کشت قهوه در منطقه داراب خاطرنشان 
کرد: کش��ت قهوه به دلیل مصرف بس��یار کم آب در 
مقایس��ه با مرکباتی که در اس��تان فارس تولید می 
شود به طور قطع موجب استقبال کشاورزان و توسعه 
سطح زیرکش��ت این محصول در این منطقه خواهد 

شد.
براس��اس این گزارش، موضوع سرمایه گذاری و راه 
اندازی پروژه های کاش��ی و سرامیک آذرخش داراب 
و کشتی سازی لیان بوشهر از سوی بخش خصوصی 
نی��ز به اطلاع نماینده مردم داراب و زرین دش��ت در 
مجلس شورای اسلامی رس��ید و در این زمینه آقای 
عس��گری از اعلام آمادگی مجلس به منظور هرگونه 

حمایت و تسریع در فعالیت این طرح ها خبر داد.  
در پایان این نشست با امضاء تفاهم نامه ای مقرر شد 
تا خانه صنعتکاران ایران جلسات مستمری را با رئیس 
کمیسیون کشاورزی مجلس داشته باشد تا نقطه نظرات 
مربوط به حوزه کشاورزی به عنوان صنعتی ملی و قابل 
دسترس در کشور سریع تر ارائه شود و خانه صنعتکاران 
ای��ران به عنوان مجموع��ه ای مردم نهاد و مطالبه گر و 
تسهیل گر در این حیطه بتواند بسیاری از موضوعاتی که 
نیاز به اصلاح و تغییر قوانین و حمایت و نظارت مجلس 
دارد ب��ا کمک و حمایت مجلس اجرایی نماید و بر این 
اس��اس نقش تاثیرگذاری را در  این ح��وزه از صنعت 

کشور ایفا کند.

 نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی در جمع مشورتی 
ش��ورای ۳۳ شهرستان زعفران خیز استان خراسان رضوی گفت:  در مسیر 
حمایت از زعفران کاران به شایعات توجه نمی کنم، برای بنده نیز شایعاتی 
در این زمینه درست کردند ولی  همچنان تمام قد برای حمایت از زعفران 
کاران ایستاده ام و معتقدم  زعفران نگینی خوب باید هر  کیلو ۶۰ میلیون 

تومان به فروش برود و تا یکماه آینده به این رقم دست خواهیم یافت.
محس��ن زنگنه گف��ت:  نهادهای قدرتمندی که در حوزه زعفران ش��کل 
گرفته اند و همه جا نفوذ دارند مانع از این شدند که این حوزه سر و سامان 

پیدا کند.
وی با بیان اینکه بیش��تر اعضای شورای ملی زعفران کسانی هستند که 
محل درآمدشان از محل صادرات زعفران است، تصریح کرد: همین افراد در 
همه جا از جمله جهاد کش��اورزی، کمیسیون گیاهان دارویی مجلس ،اتاق 
تعاون و اتاق بازرگانی حضور دارند. من در مجلس به کرات این افراد را می 
بینم که به بهانه های مختلف در مجامع مش��ورتی حضور پیدا می کنند و 

چون رسانه در دست دادن قدرت نیز دارند.
وی اظهار کرد: متاس��فانه در رس��انه های  مختلف و حتی صدا و س��یما 
شاهد هستیم که گزارش��ات منفی علیه تعاونی روستایی داده میشود و به 
دروغ اع��لام می دارند که دلیل پایین آم��دن قیمت زعفران در هفته های 
اخیر عرضه زعفران توسط تعاونی روستایی است، در حالی که کاهش قیمت 
زعفران بخاطر موج سواری و مصاحبه های هر روزه برخی دلالان این حوزه 

است. 
زنگنه ادامه داد:  علیرغم این گزارش��ات و جوسازی ها  باید روی کارمان 

متمرکز ش��ویم تا به نتیجه مطلوب که همانا سود کشاورز است برسیم. در 
این چند وقت مباحثی مبنی بر عدم پرداخت پول کشاورزان توسط تعاونی 
روس��تایی عنوان شده بود که به همه آنها پاسخ داده ایم. از زمانی که بنده 
در این زمینه مدیریت می کنم یعنی از سال ۹۹ همه پولها از طرف تعاونی 
پرداخت شده است و اگر عدم پرداختی از طرف تعاونی روستایی وجود دارد 
مربوط به سالیان قبل از مسوولیت بنده است  که البته به آنها نیز رسیدگی 

می کنیم.
 این نماینده مجلس  تاکید کرد: شورای شهر به مردم متصل است بنابراین 
پیشنهاد اول من این است که سال آینده مراکزی در شهرها داشته باشیم)  
تعاونی باشد بهتر است( و در واقع نماینده حمایت از کشاورز در شهرها باشد. 

سال آینده دیگر نیاز نیست که دولت، زعفران را بخرد و بارها تاکید کردم که 
دولت باید هدایتگری کند تا محصولات کشاورزان به خوبی خریداری شود.

 وی در بخش دیگری از سخنان خود   اظهار کرد: در اقتصاد نباید دخالت 
کنیم، مردم وام نمی خواهند. ما زعفران را به قیمت خوب از کشاورز میخریم 

و خودِ کشاورز می تواند مشکلات دیگرش مثل آب و برق را حل کند .
زنگنه ادامه داد:  پیشنهاد دوم من این است که باید بر روی کار تعاونی ها 
نظارت ش��ود تا تعاونی ها برای جیب یک عده ای خاص فعالیت نکنند و به 

فکر منافع همه کشاورزان باشند. 
وی در عین حال تاکید کرد: نکته آخر بحث اقتصاد شهری است، شهرداری 
ها باید پول در بیاورند. وی با تاکید بر اینکه عضو   هیچ گروه یا حزبی نیستم 
و صادقانه حرفهایم را بیان می کنم گفت: اگر من به این نتیجه برس��م که 
شورا توانسته شهرداری را خوب مدیریت کند خود بنده شخصاً تمام قد از 
شورا حمایت می کنم، متاسفانه روی بحث اقتصاد شهری کار نکردیم و این 
درحالی اس��ت که باید با مدیریت اقتصاد شهری، مردم را ثروتمند کنیم تا 

مردم در خدمات شهری بتوانند ما را کمک کنند.
وی همچنی��ن ب��ا ط��رح این س��وال که ش��ورای ش��هر درآم��دش از 
زعف��ران چیس��ت؟! گف��ت: پ��ول زعف��ران بای��د به جی��ب ش��هرداریها 
 و زی��ر مجموع��ه آن دهیاری ه��ا و دراص��ل خ��ود کش��اورزان ب��رود.

بنده امسال با همکاری مجلس و دولت اقدامات حمایتی را انجام دادیم که 
۵ هزار میلیارد تومان پول زعفران به جیب کشاورزان برود و خوشبختانه در 
این راه موفق بودیم وتنها نمادی در بورس کالا که در ۶ ماه گذشته %۱۰۰ 

سود داده زعفران است.

قیمت هر کیلو زعفران ۴۵ میلیون تومان نیست، بلکه  شصت میلیون تومان است

انتخاب داراب به عنوان مرکز تحول کشاورزی در کشور
در نشست خانه صنعتکاران با رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس اعلام شد:

با هدف تامین امنیت غذایی؛

 بنیاد مستضعفان به تولید گوشت قرمز و شیر خشک صنعتی
 ورود کرد

رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس اعلام کرد:

ادامه سیاست ارز ۴۲۰۰، یعنی حذف ۴۰۰ هزار میلیارد تومان 
درآمد دولت

رئیس بنیاد مستضعفان با اش�اره به ورود بنیاد به تولید 
گوشت قرمز با هدف تامین امنیت غذایی، از آغاز مطالعات 
کارشناس�ی برای تولید شیرخشک صنعتی برای پاسخ به 

نیاز مردم خبر داد.
به گزارش ایرنا از بنیاد مستضعفان، سید پرویز فتاح با اشاره به 
عملکرد بنیاد مستضعفان در بخش کشاورزی و دامپروری و تاکید 
بر س��هم بالای این نهاد در زمینه تولید شیر خام در کشور گفت: 
بنیاد مس��تضعفان از س��ال ها پیش با هدف تامین امنیت غذایی 
کش��ور در حوزه توسعه شیر و دامپروری شیری ورود کرده و طی 
۳ س��ال آینده نیز در عرضه گوش��ت قرمز کشور ورود خواهد داشت با اینکه در سالهای گذشته و هنگام بروز 

بحران های گوشتی در کشور توانی برای کنترل این مساله را نداشت.
وی با بیان اینکه ورود به این بخش بر اس��اس سیاس��ت های حاکمیتی انجام شده است، گفت: پیش از این 
بنیاد در زمینه پرواربندی دام فعالیتی نداشت اما طبق سیاست های جدید این نهاد حاکمیتی، این نگاه اصلاح 

شد و هم اکنون اجازه نمی دهیم مزارع گاوداری تعطیل شود.
فتاح ادامه داد: باید توجه داشت که در صورت تعطیلی مزارع و گاوداری ها در کشور سبد تغذیه مردم آسیب 
می بیند از این رو تا جایی که محیط زیست، منابع آبی و زمین کشاورزی اجازه دهد، دامپروری و کشاورزی 

را توسعه و گسترش می دهیم.
رئیس بنیاد مس��تضعفان با تاکید بر اینکه نگاه ما در این بخش، به هیچ وجه تنها اقتصادی نیس��ت، افزود: 
فعالیت ما در این بخش براساس رویکرد و نگاه ملی است و با توجه به نیاز مردم و اقتصاد کشور در این عرصه 

گام بر می داریم چرا که سلامتی مردم در اولویت قرار دارد.
وی با اش��اره به لزوم افزایش س��رانه مصرف ش��یر و لبنیات در کشور و افزایش س��هم آنها در سبد غذایی 
خانوارها با هدف ارتقای سلامت گفت: علاوه بر فعالیت در بخش شیر و گوشت، مطالعاتی برای ورود به تولید 
شیرخش��ک صنعتی آغاز کرده ایم و بر این باوریم که باید در این بخش »علاج واقعه قبل از وقوع« را داش��ته 

باشیم تا با مشکلات بسیار مواجه نشویم.
رئیس بنیاد مس��تضعفان، توسعه دامپروری به ویژه دام شیری را از جمله اولویت های بنیاد دانست و گفت: 
باید مزارع دامپروری و کش��اورزی را توس��عه داده و اداره آن ها را به مردم واگذار و در ادامه مسیر نیز از مردم 

حمایت کنیم.
فتاح با تاکید بر اهمیت مدیریت آب در کش��ور نیز گفت: بنیاد با بهره گیری از تکنولوژی و اس��تانداردهای 
روز دنیا در زمینه کش��اورزی و دامپروری فعالیت می کند و اس��تفاده از نژادهای پربازده دام را دستور کار قرار 
داده است. در بخش کشاورزی نیز با استفاده از شیوه های آبیاری، به ویژه آبیاری قطره ای توانسته ایم از منابع 
آبی به درستی بهره مند شویم ضمن اینکه باید برای گسترش کشاورزی گلخانه ای نیز برنامه داشته باشیم تا 

با استفاده مطلوب از منابع آب و خاک کشور، محصولات سالمی به مردم عرضه کنیم.

 رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی 
گف�ت: اگر سیاس�ت ارز ۴۲۰۰ تومانی بخواه�د ادامه پیدا 
کند، ۴۰۰ هزار میلیارد تومان از درآمدهای دولت در سال 

آینده حذف خواهد شد.
به گزارش ایرنا، »حمیدرضا حاجی بابایی« درباره روند بررسی 
لایح��ه بودجه افزود: با توجه به آیین نامه داخلی مجلس، از این 
به بعد گزارش کلیات بودجه در دو کمیسیون تلفیق و کمیسیون 
برنامه و بودجه بررس��ی می ش��ود، البته روز گذشته کمیسیون 
برنامه و بودجه به کلیات بودجه رای مثبت داد و ساعت ۱۸و ۳۰ 

در کمیسیون تلفیق تایید کلیات بودجه را داشتیم.
وی ادامه داد: موضوعی که در کمیسیون تلفیق مطرح شد؛ یک بحث کلیات بود و حدود ۱۴ مورد بحث هم 

در بودجه داریم که نمایندگان در این ۱۴ مورد ابهام دارند.
حاجی بابایی گفت: نمایندگانی که به عنوان موافق و مخالف صحبت کردند این موضوع را مطرح کردند که 
اگر کلیات مصوب ش��د به این معنی نیس��ت که نمایندگانی که به کلیات رای دادند در این ۱۴ مورد به این 

شکل موافق هستند.
وی ادامه داد: بحث موافقان و مخالفان این است که ما رای می دهیم، اما اصلاح می کنیم و دیگر نمایندگان 

گفتند ما رای نمی دهیم تا دولت اصلاح کند که این دو موضوع به شکل دو نوع بیان شد.
رئی��س کمیس��یون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ خاطرنش��ان کرد: در بحث ارز ترجیح��ی در بودجه ۱۴۰۰ مجلس 
مصوب کرده که دولت باید هشت میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰ تومانی در اختیار داشته باشد تا بتواند تا پایان سال 
کار را جلو ببرد که دولت با این مبلغ نتوانس��ت این کار را انجام دهد و اکنون این رقم به ۱۳.۶ میلیارد دلار 
رس��یده است، بنابراین اگر تا پایان سال ادامه پیدا کند حدود ۱۹ میلیارد دلار خواهد شد و درخواست دولت 

هم ۱۹ میلیارد دلار است، در صورتی که کل درآمد ارزی دولت ۱۹ میلیارد دلار نیست.
حاجی بابایی تصریح کرد: در بودجه ۱۴۰۰ گفته شده است که وقتی پول دولت تمام می شود باید دولت ارز 

ترجیحی را به ریال تبدیل کند.
وی گفت: در بودجه س��ال آینده دو ابهام در مجلس وجود دارد؛ نخس��ت این که آیا اگر ارز ترجیحی حذف 

شود از نظر اقتصادی خوب است یا خیر؟ دوم این که چه اقداماتی انجام می شود که این کار اتفاق بیفتد؟
رئیس کمیس��یون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ بیان داشت: دیدگاه نمایندگان در کمیسیون تلفیق این است که در 
اجرای بودجه ۱۴۰۱ چه اتفاقی می افتد؟ آیین نامه آن کدام اس��ت و ضوابط آن چیست؟ شرایط اجتماعی آن 

کدام است؟ این ها سؤال های مهمی است که کمیسیون تلفیق دارد.
وی ادامه داد: نمایندگانی که روز گذش��ته به کلیات بودجه در کمیس��یون تلفیق رای ندادند اعلام می کنند 
ما رای می دهیم، اما به شرطی که مشخص شود نوع پرداخت چگونه است؟ اگر کالا باشد رای می دهیم، ولی 

اگر پول باشد رای نمی دهیم.
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